
 

 

    P R O T O K ÓŁ  Nr XXVII/05 

 

  z  sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  

odbytej w dniu 30 marca  2005 roku  

w sali sesyjnej  Urzędu Miasta i Gminy Dolsk  

 

 

   

 

 

ad 1.Otwarcie Sesji RMiG Dolsk 

 

Otwarcia XXVII Sesji RMiG dokonał Przewodniczący Rady Miasta i Gminy 

Eugeniusz  Mądry ,który  powitał radnych  oraz zaproszonych gości . 

Stwierdził,że na ogólną liczbę15  radnych na sali obecnych jest 13 radnych wobec 

czego Rada władna jest do podejmowania  prawomocych decyzji  . 

/ listy obecności  radnych  oraz gości stanowią  zał nr 1i 2  do nin. protokołu /. 

 

 

 

 ad 2.Przyjęcie porządku obrad Sesji  

 

Następnie Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry odczytał proponowany porządek 

obrad sesji . 

Jednocześnie zwrócił się z pytaniem ,czy ktoś sposród radnych chciałby wystąpić z 

wnioskiem o dokonanie zmian w proponowanym porządku obrad . 

Radni do proponowanego porządku obrad nie wnieśli żadnych poprawek ,porządek 

obrad został zatwierdzony jednogłośnie. 

/ program stanowi zał nr 3 do nin. protokołu /. 

 

 

 ad.3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji 

  

Protokół z obrad poprzedniej Sesji był wyłożony w Biurze Rady  / w okresie dwóch 

tygodni przed obradami dzisiejszej Sesji / - radni nie wnieśli żadnych uwag do 

sporządzonego protokołu  z XXVI Sesji Rady Miasta i Gminy . 
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ad 4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej  

 

Informację przedłożył  Burmistrz MiG Henryk Litka /informacja stanowi zał. nr 4 do 

protokołu /.  

Radni do złożonej przez Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk Henryka Litka nie wnieśli 

żadnych zastrzeżeń i zapytań.. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry podziękował Burmistrzowi Henrykowi 

Litka za przedłożone  sprawozdanie . 

 

 

ad.5 Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie 

miasta i gminy Dolsk za 2004 rok . 

 

Informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta i gminy 

Dolsk za rok 2004 przedstawił Kierownik Rewiru Dzielnicowego III w Dolsku 

st.asp.Wojciech Michałowski / sprawozdanie stanowi zal nr 5 do protokołu /. 

 Odpowiedzi również udzielał Pan Andrzej Twardowski Komendant 

Powiatowy Policji . 

 

- radna Jankowiak Renata – poruszyła sprawę dobrego oznakowania skrzyżowania  

na Borek ,dochodzi tam do częstych wypadków ,czy z tym nie można coś zrobić 

.- radny Drews Roman – chciałbym wiedzięc co Policja robi w sprawie sciągnięcia 

tych tanich ołat i ile osób zostało w ten sposób oszukanych , 

- radny Woroch Jacek – słyszeliśmy w sprawozdaniu o ilości wypadków wiemy,że 

najgożniejsze są na przejściach dla pieszych ,taki wypadek zdarzył się niedawno i 

wiemy,że zostały w tym poszkodowane starsze osoby na przjściu dla pieszych. 

- Wiemy wszyscy że w tym miejscu te wypadki się powtarzają ,kierowcy nie jadą 

przez miasto według obowiązującej prędkości. 

- Składam w tej sprawie wniosek o zainstalowanie na tym przejściu instalacji 

świetlnej  oraz o zwiększenie kontroli przez drogówkę z radarem . 

- Te kontrole zawsze powodują to ,że kierowcy są bardziej czujni i jadą z mniejszą 

prędkością. 

- Opowiedzi udzielił Kierownik Wojciech Michałowski- tą sprawa interesujemy się 

od dawna ,chcieliśmy ograniczyć na ul.Sw.Ducha prędkość albo żeby w 

niektórych miejscach powstały wysepki  
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- Rozmawialismy na ten temat z Dyrekcją Dróg ,jednak na tym odcinku nie będzie 

żadnej w tej chwili moderniacji,jest to droga przeznaczona do całkowitej 

przebudowy jednak w latach nastepnych . 

-  

- Natomiast w sprawie prowadzenia postepowania dot. tzw.tanich opłat odpowiedzi 

udzielił Komedant Powiatowy Policji Andrzej Twardowski . 

- Policja w twej sprawie prowadzi postępowanie wyjaśniające ,jest to jednak dość 

trudna sprawa ,gdyż poszkodowanych jest około 1000 osób. 

- Wiemy również ,że sprawca tego całego zamieszania zbiera pieniądze ażeby 

spłacić wszystkich poszkodowanych . 

- Jeżeli chodzi o częste kontrole drogówki to wiemy,że jest to postulat bardzo 

słuszny jednak nie możliwy w tej chwili do realizacji,gdyż obsada drogówki to 

tylko 8 policjantów – jest ich za mało ażeby obsłużyc tak duży region. 

-  Drogówka jest wobec tego kierowana tam gdzie jest najwięjsze zagrożenie . 

- Sprawa dobrego oznakowania skrzyżowania na Borek – wydaje się nam ,że jest to 

dość czytelne jednak przyjrzymy się tej sprawie i postaramy się tam ograniczyć 

prędkość . 

-  

- Burmistrz MiG Henryk Litka – przedłożone sprawozdanie pozwoliło nam mieć 

obraz naszej gminy w zakresie stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego. 

- Jaka jest skala przestepstw i skala ich wykrywalności . 

- Dziękuję za dotychczasową pracę na naszym terenie ,jednak jak co roku proszę o 

rozważenie możliwości zwiększenia obsady rewiru w Dolsku  o 1 osobę  co 

pozwoliłoby na jeszcze lepszą pracę policji,gdyż ten brak jest u nas odczuwalny 

szczególnie w okresie letnim gdzie jest zwiększona ilość trurystów i samochodów . 

-  

- Następnie głos zabrał Komendant  Powiatowy Policji Andrzej Twardowski który 

podziękował za tak duże zrozumienie  dla pracy policji a szczególnie podziękował 

za nową siedzibę,gdyż jest lepszy dostęp do policji / pomieszczenia znajdują się na 

parterze / jak również policjanci mają lepsze warunki pracy . 

- Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry podziękował jeszcze raz za złożone 

sprawozdanie i życzył w dalszym ciągu tak dobrej współpracy jak do tej pory . 

-   
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Ad.6 Podjęcie uchwał w sprawach : 

 

a/ absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy  

 

Głos w tej sprawie w kolejności zabrał Burmistrz Mi G . 

W pierwszej kolejności przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu miasta i 

gminy za rok 2004 zarówno po stronie dochodów i wydatków . 

Zaplanowane dochody w kwocie 8.223,196,-zł uzyskano 7.943.506,-zł co stanowi 

96,60 % . 

Po stronie wydatków plan wynosił 8.255.933,-zł a realizacja wydatków wynosi 

7.723,471,-zł co stanowi 93,55 % 

Zadania inwestycyjne zrealizowano w 60,48 % z uwagi nas to,iż nie zostały podpisane 

umowy z wojewodą na udział w finansowaniu inwestycji ze środkówe  

ZPORR. 

Sprawozdanie to został omówione na poszczególnych Komisjach Rady. 

Radni do przedłożonego sprawozdania przez Pana Burmistrza nie wnieśli żadnych 

zapytań i poprawek . 

Wobec powyższego Burmistrz MiG Henryk Litka odczytał Uchwałe Nr SO – 16/1/S 

2005 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 23 

marca 2005 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Dolsk za 2004 rok .- opinia pozytywna z uwagami./zał nr 6 do protokołu /. 

 

W dalszej części obrad w punkcie tym głos zabrał Przewodniczący Komisji Inwestycji 

i Spraw Gospodarczych Roman Drews ,który odczytał stanowisko tej komisji w 

sprawie rocznego sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy za rok 2004 / zał 

nr 7 do protokołu / 

 

Następnie Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry poprosił Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Zbigniewa Kierzkowskiego o zabranie głosu i przedstawienie 

wyników kontroli oraz wniosku tej komisji o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z 

wykonania budżetu gminy za rok 2004 / wniosek komisji stanowi zał nr 8 do 

protokołu . 

Wniosek taki został przekazany Przewodniczącmu Rady w dniu 11 marca 2005,który 

następnie przez Przewodniczącego Rady został przekazany do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu Oddział w Lesznie  z prośbą o wyrażenie opinii o 

przedłożonym sprawozdaniu . 
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Na ręce Przewodniczącego Rady wpłynęła uchwała Nr SO – 10/2/A/2005 /Ln Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 23 marca 2005 

roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy 

Dolsk w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk z wykonania 

budżetu gminy za 2004 rok.- opinia ta została odczytana przez Przewodniczącego 

Rady i stanowi zał nr 9 do protokołu .  

 

Po przedstawieniu wszystkich uchwał i braku dyskusji na temat przedstawionego 

sprawozdania Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk . 

Radni głosowali w następujący sposób. 

Za udzielenim Burmistrzowi absolutorium  głosowało 13 radnych . na sali było 

obecnych 13 radnych /. 

 

Wobec powyższego głosowania uchwała nr XXVII/155/05 została zatwierdzona 

jednoglośnie i stanowi zal nr 10 do protokołu . 

 

W punkcie tym zabrał głos Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka ,który 

podziękował wszystkim tj pracownikom Urzędu i pozostałych jednostek 

organizacyjnych za dotychczasową dobrą pracę na rzecz gminy. 

Osobne podziękowanie złożył Pani Janinie Ciszerwicz / dotychczasowemu 

Skarbnikowi / oraz Pani Elżbiecie Juskowiak – Skarbnikowi  MiG za wkład przy 

realizacji budżetu za rok 2004 . 

Równoczesnie podziękował radnym za udzielenie absolutorium ,gdyż jest to 

uwieńczenie  jego pracy za rok 2004 . 

 

 

b/zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta i gminy na 2005 rok . 

 

Projekt uchwały w tej sprawie przedstawiła Pani Elżbieta Juskowiak Skarbnik 

MiG ,która wyjaśniła,że dochody na rok 2005 zwiekszają się o 56.875,-zł w 

związku z otrzymaniem dotacji na takie działy jak transport i łącznośc  42.501,-zł 

oraz pomoc społeczną 14.374,-zł. 

Równocześnie wydatki zwieksza się o te same kwoty. 

Radni do proponowanego projektu uchwały nie wnieśli żadnych zapytań i 

poprawek . 

Uchwała nr XXVII/156/05 została zatwierdzona jednogłośnie i stanowi zał nr 

11 do protokołu . 
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C/zaciągnięcia pożyczki wWojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu na sfinansowanie budowy kananalizacji 

sanitarnej w Dolsku wraz z przyłączami – IV etap. 

 

Projekt uchwały przedstawił Mieczysław Gorwa Kierownik Referatu 

Gospodarczego, który podjęcie uchwały uzasadnił w następujący sposób. 

W związku z możliwością uzyskania pożyczki preferencyjnej w wysokości 

80.600,-zł / oprocentowanie 0,5 % stopu redyskonta weksli / z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w  Poznaniu na 

realizację przedsięwzięcia pn.”Kanalizacja sanitarna wraz z przyłączami w Dolsku 

– IV etap”  Burmistrz widzi zasadność podjęcia takiej uchwały . 

Przewiduje się,że pożyczka zostanie spłacona z dochodów własnych w 4 ratach 

kwartalnych począwszy od III kwartału 2006 roku . 

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry wobec braku dyskusji nad projektem 

przedstawionej uchwały przeprowadził głosowanie . 

Uchwała nrXXVII/157/05 została zatwierdzona 11 głosami i stanowi zał nr 11 

do protokołu . 

 

 

Ad. 7 Interpelacje i wnioski radnych  

 

Radny Dworczak Onufry – czy na rok 2005 przewidywany jest remont drogi 

powiatowej Drzonek – Wieszczyczyn- stan tej drogi jest fatalny, 

Radny Zbigniew Kierzkowski – czy otrzymaliśmy już jakieś fundusze na 

stypendia i jak to będzie dzielone , 

- następna sprawa poruszona przez radnego Kierzkowskiego to sprawa otrzymania 

funduszy unijnych i wszelkie zawirania przy tym.  

- Dużo się na ten temat słyszy  również głosów krytycznych wobec zespołu 

sterującego. 

- Następny temat to wysoki poziom wody   w rowie okalającym Dolsk ,przecież na 

końcu jeziora jest śluza i należy ją w odpowiednim momencie otworzyć żeby ten 

poziom wyregulować . 

- Przecież tego powinien pilnować dzierżawca jeziora .  
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Odpowiedzi udzielił Burmistrz MiG Henryk Litka --sprawa remontu drogi 

Drzonek – Wieszczyczyn jest przewidziana w planach powiatu dopiero na rok 

2006 gdyż napierw musi być zrobiona wycinka drzew a z tym jest bardzo dużo 

pracy , 

- sprawa stypendium i funduszy na ten cel – w tej chwili na ten cel nie 

otrzymaliśmy żadnych funduszu .Dzwoniliśmy w tej sprawie do Ministerstwa i 

prawdopodobnie otrzymamy tylko na ten cel 18 tys. zł to przy złożonych 300 

wnioskach przypadnie tylko 6 zł miesiecznie na 1 wniosek . 

Czekamy za potwierdzeniem tej kwoty  i wtedy musimy wypracować jakis system 

czy to ma być płacone miesięcznie czy inaczej . 

- sprawa przedstawiania zespołu sterującego funduszami unijnymi przez media ma 

dużo do życzenia . 

-  W sprawie podziału tych funduszy była kontrola w Urzędzie Marszałkowskim 

,była jednak ona zrobiona po czasie 

- W tym czasie gdy intensywnie pracował zespół sterujący nikt nam nie umiał 

powiedziec czy pracujemy dobrze . 

- Teraz jest łatwo kontrolować i zrzuca się winę na innych . 

- Nie chcę tu wchodzić w kompetencje Urzędu Marszłkowskiego  ale w żaden   

sposób nie czuję się winny naruszenia jakiego kolwiek w tym względzie przepisu . 

- Robiliśmy wszystko i w taki sposób na ile pozwalała nam posiadana na ten temat 

wiedza . 

- Wiemy też z doświadczenia ,że ci są niezadwoleni co nie otrzymali środków 

unijnych i czują się pokrzywdzeni . 

Sprawa wysokiego poziomu wody – w tej sprawie już od kilku dni trwają dyskusje 

obiecano nam ,że sprawą natychmiast się zajmą jednak z ostatnich godzin wiemy  

co innego ,gdy pracownicy Urzędu wizytowali to miejsce i widzieli ,że tama nie 

została otwarta . 

Jestem przekonany,że musimy użyć innychy argumentów w tej sprawie . 

 

Radny  Jacek Woroch  

Na poprzedniej sesji podejmowaliśmy uchwałę dot.regulaminu przyznawania 

stypendium sopcjalnego i teraz widzimy dlaczego byłem temu przeciwny,przecież 

nie ma na te stypendia funduszy . 

Czy my wobec takiej sytuacji z budżetu coś dołożymy,przecież przedstawione 

przez Burmistrza kwoty są śmieszne . 

Może się zdażyć ,że w innej gminie dołożą z budżetu na te stypendia i jak nasza 

gmina będzie wyglądała  gdy da 6 zł na miesiąc ,przecież te wnioski są złożone 

przez osoby biedne i jak im w ten sposób pomóc. 
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Czy wobec naszej bezradności dzieci mają być ukarane . 

Należałoby  tu wystosować protest w tej sprawie . 

 

Burmistrz MiG Henryk Litka odpowiedając na zarzuty radnego Worocha 

wyjaśnił,że  wszystkie samorządy są w podobnej sytuacji co my i wszyscy 

protestują ,ale możemy oficjalnie protestować jak otrzymamy w sprawie 

przydziału funduszy oficjalny dokument. 

Osobiście myślałem jak nam zabrano 90 tys zł z subwencji oświatowej to tą samą 

kwotę otrzymamy na stypendia rzeczywostość wygląda inaczej . 

W tej chwili możemy tylko dzielić kwotę jaką otrzymamy  na więcej nas nie stać. 

 

radny Jacek Woroch –wiem,że możemy dzielić tym co posiadamy ,ale tak 

powinny postąpić wszystkie gminy a nie jestem o tym przekonany i w tym 

wypadku biedny będzie dwa razy bity . 

 

 

 

ad. 8 Wolne głosy i wnioski . 

 

 

sołtys wsi Brześnica – Wabiński Kazimierz  

- proszę Pana Burmistrza o zajęcie się również sprawą remontu nastepujących dróg 

- - Brześnica – Lipówka – droga jest nieprzejzdna  

- oraz pobocze na drodze Brześnica – Studzianna  

- Trzeba tu podjąć jakieś decycje gdyż autobusy szkolne nie chcą tam jeżdzić. 

-  

- Burmistrz MiG Henryk Litka – na temat tych dróg już z Paname sołtysem 

rozmawiałem więc nie rozumiem skąd te ponowne pytania  

- droga Brześnica – Studzianna to droga powiatowa . 

- Natomiast jeżeli chodzi  o drogę przez Orliniec  jest to droga gruntowa ale 

przejezdna  i z opinią Pana soltysa się nie zgadzam  

- Wiemy,że nie jest to droga asfaltowa  ale gruntowa i po okresie zimowym wymaga 

pewnych zabiegów  ale przejezdna  jest.  

- Proponuję ażeby w najbliższych dniach Komisja Inwestycji i Spraw 

Gospodarczych dokonała wizytacji dróg gminnych i tej drogi też i wtedy możemy 

podjąć jakieś działania . 
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- Radny Wiesław Paszczak co roku robimy objazd poszczególnych dróg i w roku 

2004 też to 0robiliśmy ,zawiadamy sołtysów o tej wizytacji jednak sołtys 

Brześnicy się tym tematem nie zaintersował  może w tym roku będzie to inaczej 

 

 

 

ad. 9 Zakończenie obrad Sesji . 

 

Wobec  braku dalszej dyskysji Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za 

udział w obradach i zakończył  obrady XXVII  Sesji Rady Miasta i Gminy . 

 

 

 

Protololant       Przewodniczył  .  

 

Stefania Gagat               Przewodniczący Rady MiG  

                  Eugeniusz Mądry  

 

 

 


